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Handikapprådet 

30 mars 2009 

Plats och tid Erstaviksrummet kl. 19.00–21.00 

Närvarande Jan-Eric Jansson (kd ) Nacka kommun, ordförande 
Kerstin Fagerström AANV 

Lena Henriksson Attention 
Lena Evrell FUB 
Inger Fyrsjö HiSL/HRF 

Gun Lingberth R 
Kent Andersson SRF 

Monica Beckman IFS 

Övriga deltagare Hans-Ivar Swärd, SLK, Eva Ralling, Socialtjänsten   
Utses att kontrasignera Lena Evrell 
Underskrifter Sekreterare …………………………………………… 

Hans-Ivar Swärd 

Ordförande	 ……………………………………………. 
Jan-Eric Jansson 

Kontrasig- …………………………………………… 
nerar 

Lena Evrell 

Utdragsbestyrkande 
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1.	  Minnesanteckningar från möte den 26 november 
2008 resp. 28 januari 2009 

Med en rättning i p.8 i januarianteckningarna lades minnesanteckningarna 
till handlingarna.   

2.	 Ny ordförande i handikapprådet 
Till ny ordförande i handikapprådet hade utsetts Jan-Eric Jansson (kd), 
kommunalråd. Han presenterade sig själv och även sina erfarenheter av 
personer med funktionsnedsättningar och det arbete som bedrevs inom Al
lianskyrkan i Älta, 

3.	 LSS-kommitténs slutbetänkande 
Eva Ralling, gruppchef på enheten för personer med funktionsnedsättning 
informerade om LSS-kommitténs slutbetänkande. LSS-kommittén har haft 
som uppdrag att göra en översyn av LASS och LSS utifrån lagstiftningens 
syfte, utformning, ansvar, kvalitet och kostnader. Ett av grundskälen till 
uppdraget har varit den otroliga kostnadsökningen gällande framförallt 
LASS som skett de senaste åren. Betänkandet, som fått titeln ”Möjlighet 
att leva som andra” är nu ute på remiss hos 107 remissinstanser.  

LSS-kommittén föreslår att LSS ska finnas kvar som en rättighetslagstift
ning och innefatta både tidigare LASS och LSS. Några andra huvuddrag i 
föreslaget är: 
•	 Statens ska ha ett samlat huvudmannaskap för beslut om och finansie

ring av insatsen personlig assistans 
•	 En ny insats, personlig service med boendestöd införs 
•	 Insatsen ledsagarservice försvinner 
•	 Daglig verksamhet för personer med psykisk funktionsnedsättning 
•	 Företräde framför nämnden 
•	 Gräns för nybeviljande av insatser vid 65 år 
•	 Barnperspektivets lyfts fram bl.a. genom en bestämmelse för att stärka 

barn och ungas inflytande 
Eva Ralling konstaterade att även om kostnaden för personlig assistans 
försvinner ifrån kommunen så innehåller förslaget ett antal andra punkter 
som innebär kostnadsökningar för kommunen. Exempel på beräknade 
kostnadsökningar är bostadsanpassningsbidrag, rätt till daglig verksamhet 
för personkrets 3 samt insatsen personlig service med boendestöd.  

Eva Ralling tar även sig till socialtjänsten de synpunkter som kommit fram 
under överläggningen och diskussionen kring kommitténs betänkande. 

Ordförandes signatur Kontrasignatur Utdragsbestyrkande 
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4.	 Rapport LOV 
Ordföranden redovisade att Nacka kommun sedan flera år tillbaka arbetat 
enligt de riktlinjer som nu LOV föreslår. Det innebär att lagstiftningen inte 
kommer att medföra några egentliga förändringar i Nacka.  

5.	 Uppföljning av handlingsplan för handikappfrågor 
2008 

Eva Ralling redovisade att enligt kommunstyrelsens övergripande handi
kappolicy för Nacka kommun har varje nämnd ett grundläggande ansvar 
för att handikapperspektivet beaktas inom det egna ansvarsområdet. Varje 
nämnde ska årligen utvärdera resultatet av gjorda insatser i en särskild 
rapport som överlämnas till kommunfullmäktige. 

2006 antog Socialnämnden ”Handlingsplan för handikappfrågor inom so
cialtjänsten 2006-2008”. I planen redovisas insatser och behov inom 
nämndens olika verksamheter för människor med funktionshinder. Den år
liga rapporten till kommunfullmäktige utgår ifrån uppföljningen av denna 
plan. 
I uppföljningen av handlingsplanen ingår att särskilt initiera utveckling 
och följa upp 
1.	 brukarnas upplevelse av bemötande, delaktighet och information om 

valmöjligheter 
2.	 socialtjänstens information om stöd och service till människor med 

funktionshinder 
3.	 möjligheter till valfrihet för personer med funktionshinder 
4.	 hur kvalitetsarbetet görs tillgängligt för medborgarna 
5.	 samverkan med myndigheter och frivilligorganisationer 
6.	 planering av gruppboende och stöd i den egna bostaden till personer 

med psykiska funktionshinder 
7.	 planering av nya LSS- bostäder 

Under överläggningen så framkom önskemål att handikapprådet ville få ta 
del av ”Södertörnsundersökningen”, stadsledningskontoret ordnar så att 
den skickad ut till alla. BUS-mötesmedverkan tar Eva Ralling med sig till
baka till socialtjänsten. 
Vid nästa möte med handikapprådet ska boendeplaneringen tas upp som en 
punkt. 

Handikapprådet ställer sig även frågande till hur övriga nämnder utöver 
social- och äldrenämndens redovisat sina åtgärder med handikapperspek
tiv. Frågan bör ställas till dessa. 
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6. Tillgänglighetsinventeringen, information 
Hans-Ivar Swärd informerade om arbetsläget. Arbetet fortskrider som pla

nerat. Det hade gått bra att personer med funktionsnedsättningar gjorde in

vertering av Älta Centrum och nu går arbetet vidare. Material lägga ut på 

webbsidan kontinuerligt när det kommer in till informationsenheten.

Länken är denna: 

http://www.nacka.se/web/tillganglighetsguiden/Sidor/default.aspx 

7. Hörselslinga i Erstaviksrummet 
En ny anläggning hade monterats i Erstaviksrummet och den fungerade 

bra. En portabel hörselslinga kommer också finnas i stadshusets reception 

att kunna låta. 


Den ställdes även en fråga om det finns någon portabel hörselslinga i 
Dieselverkstaden, den saken får kontrolleras till nästa möte. 

8. Brev från SRF om barnperspektivet 
Handikapprådet skickar en fråga till utbildningsnämnden om hur 

barnperspektivet, så som det beskrivits i det vid föregående möte 

presenterade brevet, uppfylls. 


9. Ny medlem i handikapprådet 
”Du och Jag”, tillhörande riksorganisationen RSMH, hade ansökt om med

lemskap i handikapprådet (bilaga). 

Handikapprådet beviljade medlemskap i handikapprådet. 


10. Representation i arbetsutskottet 
Det hade från tid till annan varit svårt för föreningsrepresentanterna i ar

betsutskottet att alltid komma till dess möten. Föreningarna tar själva den 

frågan om meddelar stadsledningskontoret vilka som ska ingå och kallas. 


11.  Anmälningar 
•	 RBU Stockholms län ”Hört och Hänt” 
•	 Väl & V, information från VSS 
•	 Aktuellt inom Socialtjänsten 
•	 SÄN protokoll 13 januari resp. 17 februari 2009 
•	 SÄN kallelse till den 31 mars 2009 samt underlagsmaterial till vissa 


ärenden

•	 Ombudskonferens i Södertälje den 16 april 2009 
•	 Projekt ”Agenda 50” 

Till dagens möte hade handlingarna kommit sent, vilket inte är bra. 

Grundprincipen är att de ska skickas ca en vecka i förväg med post samti

digt som de läggs ut och kan nås via kommunens webbplats. 
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